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Hlasy z radnice
Co je to Czech POINT?

Český Podací Ověřovací Infor-
mační Národní Terminál, tedy Czech 
POINT je projektem, který by měl 
zredukovat přílišnou byrokracii ve 
vztahu občan – veřejná správa. V 
současnosti kontaktní místa Czech 
POINT poskytují tyto služby:

Výpisy z veřejných evidencí:
• Obchodní rejstřík – úplný výpis (výpis 
platných údajů k aktuálnímu dni)
• Živnostenský rejstřík
• Katastr nemovitostí – úplný nebo čás-
tečný výpis z listu vlastnictví (podle čís-
la LV, čísla popisného, čísla parcely)

Výpisy z neveřejných evidencí:
• Rejstříku trestů

Kde je možné výpisy získat?
Výše uvedené výpisy lze získat od led-
na 2009 v kanceláři Obecního úřadu 
Zaječí. 

Ceník služeb
Evidence Cena za 1. stranu Cena za každou další i započatou stránku
Obchodní rejstřík 100,- Kč 50,- Kč
Živnostenský rejstřík 100,- Kč 50,- Kč
Katastr nemovitostí 100,- Kč 50,- Kč
Rejstřík trestů    50,- Kč    0,- Kč

Jaké doklady je nutno doložit?
Ověřené výpisy z veřejných evidencí:
U veřejných evidencí není ověřována totožnost žadatele. Žadatel je pouze 

povinen sdělit relevantní kritéria pro vyhledání svého požadavku. 
Obchodní rejstřík  IČ subjektu
Živnostenský rejstřík IČ podnikatele / fyzické osoby
Katastr nemovitostí Název katastrálního území a číslo listu vlast--

 nictví, případně číslo parcely atd.
Ověřené výpisy z neveřejných evidencí – Rejstřík trestů:
Pro vydání ověřeného výpisů z RT je třeba podepsat písemnou žádost a 

doložit totožnost žadatele, kterého se výpis týká. K prokázání totožnosti při-
neste s sebou občanský průkaz nebo cestovní pas. Výpis z RT je možné vydat i 
cizincům, kteří mají povolení k dlouhodobému nebo trvalému pobytu a bylo 
jim přiděleno rodné číslo.

Pokud někdo žádá o výpis z RT v zastoupení, musí doložit i úředně ověřené 
pověření k tomuto úkonu (plnou moc) a svoji totožnost.

Provoz sportovně-kulturního 
areálu
PO – PÁ  14 – 18 hodin
SO – NE  10 – 18 hodin
Mimo provozní dobu je možné se domluvit individu-
álně s panem Petrem Nechutou osobně nebo na mob. 
720 562 526. 

Otevírací doba pošty Zaječí 
od 1.10.2008
Pondělí  7.00-11.00    13.30-16.30
Úterý   7.00-11.00    14.00-15.00
Středa  7.00-11.00    14.00-15.00
Čtvrtek  7.00-11.00    14.00-17.00
Pátek   7.00-11.00    13.00-15.00

Od poloviny prosince čeká obyvatele Břeclavska změna ve veřejné dopravě. I do této oblasti se totiž rozšíří Integro-
vaný dopravní systém Jihomoravského kraje (zkráceně IDS JMK).  Veškeré bližší informace získáte v tištěném materiálu 
„Rozšíření IDS JMK na Břeclavsko“, který byl prostřednictvím pošty dodán do každé domácnosti. 

Jak cestovat veřejnou dopravou od prosince 2008

Digitalizace intravilánu
V současné době probíhá v intravilánu naší obce zaměření 
skutečného stavu pozemků. Po dokončení měření budou 
data zanesena do katastru nemovitostí.
Následně pak bude možné v rámci dořešení majetkopráv-
ních vztahů si pozemky odkoupit, směnit, apod. 

Poděkování
Dne 19. prosince se uskuteční tradiční Zpívání u vánoční-
ho stromu. Tento strom věnovali obci manželé Měřičkovi, 
kterým jménem obce děkuji. Dále patří poděkování panu 
Milanu Barvíkovi, Vojtěchu Buchtovi a Jindřichu Osičko-
vi, kteří se podíleli na skácení, převozu a umístění stromu 
na dané místo.

Hasilíková Jana  
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Usnesení č. 9/08
z veřejného zasedání ZO, které se konalo dne 18.9.2008

v 18.00 hod. v zasedací místnosti OÚ

Mimořádný svoz 
popelnic
Upozorňujeme občany, že svoz 
popelnic se uskuteční v naší obci 
mimořádně ve čtvrtek 18. 12. 2008 
a v sobotu 3. 1. 2009.

1) Zapisovatelkou zasedání byla 
ustanovena paní Iveta Schwarzová.

Vedle stálých ověřovatelů byl tře-
tím ověřovatelem zvolen pan Franti-
šek Pleskač.

Program jednání byl schválen.
Zápis z posledního jednání byl 

schválen bez připomínek.
2) ZO neschválilo prodej pozem-

ku p.č. 3186/83 o výměře 930 m2 
paní Vlastimile   Hrubé, Semily, Chu-
chelna 117. ZO doporučilo pouze 
pronájem tohoto pozemku. 

• ZO schválilo prodat a pode-
psat kupní smlouvu na pozemek p.č. 
3528/303 o vým. 680 m2za 20 Kč/m2 
a p.č. 3528/305 o vým. 1055 m2 a 
p.č. 3528/307 o vým. 10 769 m2 za 15 
Kč/m2 panu Ing. Vladimíru Šabatovi, 
Rakvice, Nádražní 645.

• ZO schválilo prodat a pode-
psat kupní smlouvu na pozemek  
p.č. 5013/169 o vým. 854 m2 a p.č. 
5013/168 o vým. 501 m2 panu Leoši 
Buchtovi, Zaječí, Školní 307 za 20 Kč/m2. 

• ZO schválilo prodat a pode-
psat kupní smlouvu na pozemek p.č. 
5013/88 o vým. 1 911 m2 paní Miro-
slavě Stratilíkové, Zaječí, Sadařská 
326 za 15 Kč/m2.

• ZO odložilo zveřejnit záměr 
prodat pozemek p.č. 485/4 o vým. 8 
m2 až po ukončení mapování pozem-
ků v obci a zápisu do katastru nemo-
vitostí.

• ZO bere na vědomí žádost o 
prodej pozemku p.č. 1734/5 o vým. 
639 m2 a p.č. 1734 o vým. 272 m2, 
žádost bude projednána po převede-
ní pozemku z Pozemkového fondu 
ČR na Obec Zaječí.

• ZO zamítlo zveřejnit záměr 
prodat pozemky p.č. 5065/45 o výmě-
ře 10 678 m2, p.č. 5064/46 o vým. 7 
175 m2, p.č. 5065/47 o vým. 10 018 
m2, p.č. 5065/177 o vým. 2 401 m2, 
p.č. 5008/74 o vým. 2 900 m2 a p.č. 
5065/54, vým. 7 357 m2.

• ZO schválilo zveřejnit záměr 
prodat pozemek p.č. 4751/12 o vým. 
21 m2.

• ZO neschválilo zveřejnit záměr 
prodat pozemek p.č. 735/8 o výměře 
1 346 m2. Doporučuje pouze proná-
jem tohoto pozemku.

• ZO schválilo zveřejnit záměr 
prodat pozemek p.č. 3528/304 o vým. 
1 643 m2. 

• ZO schválilo zveřejnit záměr 
prodat pozemek p.č. 5013/164 o vým. 
568 m2, p.č. 5013/166 o vým. 1 134 
m2 a  p.č. 5013/167 o vým. 654 m2.

• ZO schválilo zveřejnit záměr 
prodat pozemek p.č. 5920/4 o vým. 
22 m2.

• ZO odložilo zveřejnit záměr 
prodat pozemek p.č. 3187/1 o výměře 
cca 100 m2 až po ukončení mapování 
pozemků v obci a zápisu do katastru 
nemovitostí.

• ZO vzalo na vědomí žádost o 
prodej stavebního pozemku v k.ú. 
Zaječí.

• ZO odložilo zveřejnit záměr 
prodat pozemek p.č. 1718 o vým. 
1 094 m2 až po ukončení mapování 
pozemků v obci a zápisu do katastru 
nemovitostí. 

• ZO schválilo zveřejnit záměr 
prodat část pozemku p.č. 5013/196 o 
vým. 174 m2 s tím, že po celém úseku 
komunikace musí zůstat zachována 

šíře 4 m.
• ZO odložilo zveřejnit záměr 

prodat pozemek p.č. 1898/21 o vým. 
34 m2 až po ukončení mapování 
pozemků v obci a zápisu do katast-
ru nemovitostí. Zveřejnění záměru 
prodat pozemek p.č. 1898/9 o vým. 
1 969 m2 až po ukončení mapování 
pozemků v obci a zápisu do katast-
ru nemovitostí bylo odloženo již na 
jednání ZO dne 12.6.2008. Pozemek 
p.č. 1898/3 není ve vlastnictví Obce 
Zaječí.

• ZO schválilo, že výstavba 
pozemní komunikace k rodinným 
domům na ulici Šakvická bude vybu-
dována buď v rámci mapy plánu 
společných zařízení po komplexní 
pozemkové úpravě nebo při  výstavbě 
RD v lokalitě „Mladé vinohrady“. 

• ZO schválilo prodloužení 
termínu  prodeje a podpisu  kupní 
smlouvy  na pozemek p.č.  3187/1 o 
vým. cca 220 m2 panu Lukáši Trn-
kovi, Praha 4, Postranní 7 a to až po 
ukončení mapování pozemků v obci 
a zápisu do katastru nemovitostí. 

• ZO schválilo podat žádost na 
Pozemkový fond Břeclav o bezúplat-
ný převod pozemku p.č. 1580/7 o 
vým. 116 m2.

• ZO schválilo zveřejnit záměr pro-
dat část   p.č. 1844/49 o vým. cca 6 m2. 

• ZO schválilo zveřejnit záměr 
směnit pozemek p.č. 1639/3 o vým. 
205 m2 a pozemek p.č. st. 888/1 o 
vým. 162 m2.

• ZO zamítlo zřízení věcného 
břemene na pozemku p.č. 5920/1 
manželům Dobšákovým.

• ZO odložilo zveřejnit záměr 

Sběrný dvůr
Naše obec je členem Dobrovolného svazku obcí Čistý 
jihovýchod, jehož prvořadým cílem je vybudování sběr-
ných dvorů ve všech členských obcích. 
V rámci společného projektu by se sběrné dvory měly 
začít budovat v roce 2009. Náš sběrný dvůr bude umístěn 
v areálu Prozapa. Tímto odstraníme nevzhledné kontejne-
ry rozmístěné po obci a soustředíme ukládání odpadů na 
jednom místě.
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prodat pozemek p.č. 3097/113 o vým. 
235 m2 a p.č. 3097/114 o vým. 1 819 
m2 po dokončení změny č. 3 ÚPN SÚ 
Zaječí.

• ZO schválilo prodloužení  
vodovodu a plynovodu na ulici Dom-
ky k nově budovanému domu pana 
Michala Petrly  a zařazením částky 
cca 200 tis. Kč do rozpočtu v roce 
2009. 

• ZO vzalo na vědomí žádost o 
obnovu oplocení zahrady p.č. 5008/56 
a 5009/60 pana Miroslava Doležala, 
bytem Brno, Strnadova 9 a doporu-
čuje podat žádost na SÚ Podivín.

• ZO schválilo podat žádost na 
Pozemkový fond Břeclav o úplat-
ný převod pozemku p.č. 5013/56 o 
výměře 9 592 m2.

3) ZO schválilo Prohlášení obce 
Zaječí vůči Ministerstvu fi nancí o 

zavázání se k dodržování podmínky 
v souvislosti se zhodnocením majet-
ku – Rekonstrukce a přístavba spor-
tovních kabin na pozemcích p.č. st. 
772 a 5065/87 v k.ú. Zaječí, které jsou 
ve vlastnictví obce.

4) ZO souhlasí se zveřejněním 
záměru obce směnit části pozem-
ků p.č. 1898/52, p.č. 5026/20, p.č. 
1898/27 a p.č. 4764 o celkové výměře 
cca 300 m2  ve vlastnictví obce a část 
pozemku p.č. 1845/4 o vým. cca 300 
m2 ve vlastnictví pana Nosrattiho. 

5) ZO souhlasí se zařazením díl-
čí změny – rozšíření zastavitelného 
územní obce v lokalitě „U hřiště“ do 
Změny č. 3 ÚPN SÚ Zaječí.

6) ZO souhlasí se zveřejněním 
záměru prodat byt č. 5 na domě č.p. 
409.

7) ZO souhlasí s přebudováním 

nebytových prostor na domě č.p. 409 
na bytovou jednotku. ZO souhlasí se 
zadáním zpracování PD v hodnotě 
do 50 tis. Kč Ing. Václavu Cichrovi.

8) ZO schválili Rozpočtové opatře-
ní č. 6 a Rozpočtové opatření č. 2 a 4.

9) Různé:
• ZO navštíví ČOV ve srovnatel-

ně velké obci.
• ZO pověřili místostarostu 

pana Bohumila Nováka označením 
prostranství před Jednotou jako par-
koviště.

Usnesení bylo přečteno a schvále-
no všemi 14 přítomnými členy ZO.

V Zaječí 22. 9.2008
Zapisovatel:  Schwarzová Iveta
Ověřovatelé:   Hasilíková Jana
                        Novák  Bohumil
                       Pleskač František                  

Více než dvě stě let žili občané 
Zaječí jen s neúplnou školou. Úpl-
nou ZDŠ si vybojovali až v roce 1961. 
Byl jsem jedním z jednajících o úpl-
né škole. Stal jsem se prvním ředite-
lem. Chci proto připomenout někte-
ré mezníky jejího budování a ocenit 
zásluhy současného zastupitelstva 
obce. 

Nesnadná role tehdejšího zastu-
pitelstva

Pro 300 žáků měla obec jen škol-
ní budovu o pěti učebnách. Žáci byli 
proto umístěni v provizorních míst-
nostech ve třech budovách v obi. Na 
nižším stupni bylo směnné vyučová-
ní. Chyběl nábytek, základní potřeby, 
učební pomůcky. Postupně však byly 
všechny nedostatky řešeny, aby škola 
mohla plnit své poslání. V roce 1964 
proběhla rekonstrukce školní budo-
vy. Předsedou MNV byl Josef Pavlů.  

Jak obec pečuje o svou školu
Přístavba deseti učeben
Po složitém jednání s ONV o povo-

lení a fi nancování přístavby, byly v roce 
1966 zahájeny práce na rozšíření školní 
budovy o další učebny, kabinety a soci-
álně zdravotní prostory. Šlo o akci „Z“, 
jak to tehdy bylo nejsnadnější. Bylo štěs-
tím, že Ing. František Chládek zpracoval 
projekt a převzal stavební dozor zcela 
zdarma. Byl následován ředitelem ško-
ly, který zajišťoval stavební hmoty a řídil 
denní chod stavby rovněž zdarma. 

Vedle malé čety zedníků z JZD při-
cházeli o volných dnech na pomoc se 
stavbou další občané. V obci se nenašel 
člověk, který by odmítl pomoc. Šlo pře-
ce o občanskou čest a hrdost, stavěla se 
jejich škola.

Stavba byla ukončena za 12 měsí-
ců. Za pozornosti médií se mohli žáci 
a jejich učitelé sejít 1.9.1967 v jedné 
budově. Předsedou MNV byl Věroslav 
Průdek. 

Školní tělocvična
Výzvám o přístavbu tělocvičny 

vyšlo vstříc zastupitelstvo, v jehož čele 
stála předsedkyně Drahomíra Har-
máčková. Projekt zpracoval můj přítel 
z období totálního nasazení v Němec-
ku, Ing. arch. Zdeněk Kříž, vedoucí 
projektant Stavoprojektu Brno. Sta-
vělo se rovněž v akci „Z“, četa JZD a 
občané o volných dnech. Stavební 
dozor měl stavitel Lev z Brna. Stavba 
byla ukončena a slavnostně předána 
škole a sportovcům, kteří pomáhali 
při stavbě v roce 1978.  

Tomuto předání jsem byl příto-
men jako zástupce ONV Břeclav, kde 
jsem vykonával funkci vedoucího 
odboru školství. 

1/ Pro předsedu MNV pana Josefa Pavlů bylo zřízení 
úplné základní školy velikou ctí obce.
2/ Předseda MNV pan Věroslav Průdek považoval roz-
sáhlou přístavbu školy za naplnění práv současných 
i budoucích žáků školy. 
3/ Paní Drahomíra Harmáčková, předsedkyně MNV a náčel-
nice Sokola sledovala výstavbu tělocvičny s velikou podporou 
občanů nejen pro žáky školy, ale i pro cvičence Sokola. 
4/ Starostka obce paní Jana Hasilíková v souladu se zastupi-
teli se chopila nelehké role přestavby havarijní školní budovy,  
navíc přestavbou školního hřiště přispěla žákům školy, ale 
i občanům k  všestrannému rozvoji na úrovni 21.století.
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Rekonstrukce školních budov
Stavby prováděné svépomocí v 

akci „Z“ nebyly bezchybné. Rovněž 
čas čtyřiceti let vykonal své. Budo-
va školy dospěla do havarijního sta-
vu. Řešení se odkládalo. Přednost 
dostalo budování infrastruktury 
obce. 

Až zastupitelstvo zvolené v roce 
2002 se starostkou Janou Hasilíko-
vou začalo havárii řešit. Pro rozsáh-
lost byl problém s financemi. Zro-
dila se myšlenka využít zkušenosti 
okolních obcí, které na své akce za 
pomoci poslanců získaly peníze ze 
státního rozpočtu. Stála zde otázka, 
které poslance oslovit.

Místostarosta Bohumil Novák 
navrhl jednat s poslanci KSČM. 
Obrátil se na poslance Doc. PhDr. 
Miroslava Grebeníčka, CSc., kte-
rý prokázal hezký vztah k Zaječí a 
již na odstranění zatékání pomohl 
částkou 5,7 mil. Kč.  Následně na 
celkovou rekonstrukci se mu poda-
řilo získat pro zaječskou školu 12 
mil. Kč. 

Projekt rekonstrukce školy byl 
realizován v celém rozsahu. Základ-
ní škola je v podstatě nová. Její inte-
riéry jsou bezbariérové, vzdušné a 
prostorné, odpovídají 21. století. 
Jsou moderní jistotou pro žáky obcí 
Zaječí, Nových  Mlýnů a Milovic. 

Školní hřiště
Svépomocí budované školní 

hřiště z šedesátých let bylo také ve 
velmi špatném stavu. Náleží však k 
všestranně vybavené škole. Zastu-
pitelstvo obce muselo tento stav 
řešit. Pro rozsáhlost byla přestav-
ba rozdělena do dvou částí – prv-
ní byly prostory bývalého kluziš-
tě, druhou celá zbývající plocha. 
Na přestavbu první části pomohl 
poslanec Grebeníček v roce 2007 
částkou ze státního rozpočtu 1,5 
mil. Kč, obec přispěla částkou 500 
tis. Kč. Následně v roce 2008 obec 
Zaječí obdržela částku 8 mil. Kč ze 
státního rozpočtu, spoluúčast obce 
činila 4,5 mil. Kč. 

Geodet Karel Krčmař zpracoval 
plán, dle kterého mohl Ing. Václav 
Cichra zpracovat projekt. Tím se 
řídila stavební firma JM Demicarr, 
s r.o.  ze Slavkova. Jak jsme poznali, 
její ředitel Ing. Jan Zmrzlý společně 
se starostkou obce a Ing. Cichrou 
sledovali v pravidelných kontrolách 
kvalitu prováděných prací. Tato fir-
ma za pět měsíců uskutečnila celý 
projekt v nejvyšší kvalitě. 

Co obsahuje školní hřiště, s 
nadsázkou bych řekl stadion

Před vstupem míjíme parkoviš-
tě. Vstoupit můžeme branou nebo 

brankou. Po naší pravé ruce se 
nachází komfortní kabiny odděle-
né pro dívky a chlapce. Před nimi 
je nádherné, vysoce oplocené hřiště 
pro tenis a malou kopanou. Pokra-
čujeme po širokém chodníku a po 
naší levé ruce je hřiště s atrakce-
mi pro předškolní děti v doprovo-
du maminek. Za tímto prostorem 
je hřiště vhodné pro bruslení na 
kolečkových bruslích, košíkovou a 
cvičná stěna pro začínající tenisty 
(ta bude přistavěna na jaře). Násle-
duje pískové doskočiště pro skok 
daleký a v zápětí stojíme na troj-
členné atletické a běžecké dráze. 
Uprostřed tohoto oválu je fotbalové 
hřiště s umělou trávou třetí genera-
ce vhodné i pro další druhy sportů 
a her. Na levém  okraji byl vytvořen 
kruh pro vrh koulí. Vcelku zde lze 
provozovat 10 sportů.  

Celý areál o rozměru 7 416 m2 
je oplocen a osvětlen. Volné plochy 
uvnitř jsou zatravněny a mohou být 
z části pro lepší vzhled a zdraví osá-
zeny tújemi a smrky. 

Školáci a občané tak mají ke své-
mu všestrannému rozvoji sporto-
viště, o kterém by mohly snít celé 
generace. Stalo se tak zásluhou 
našich přátel v parlamentu a pod 
neustálou péčí zastupitelstva obce. 

PaedDr. Jaromír Harmáček

Dortové speciality – Zaječská dýně
O víkendu 31.10. – 2.11.2008 

proběhly v cukrárně dortové speci-
ality. Celá cukrárna byla vyzdobe-
na obrázky dětí ze základní školy, 
které malovaly na téma „zákusek 
mých snů“. Odměnu dosta-
li všichni, ale hlavní cenu – dort – 
získali žáci třetí třídy za originalitu 
vyrobených dortíků a zákusků. 

V sobotu 1.11.2008 se konala „Zaječská dýně“. Hráli jsme  různé hry a 
samozřejmě se vyráběla strašidýlka z dýní. Celou akcí provázeli čarodějnice 
(Martina Kutálková) a duch (Lýdie Zájedová). 

Bohužel mě mrzí, že na tyto akce chodí málo rodičů. Dělám to pro vás a 
vaše děti. Nezapomínejte se v tom uspěchaném světě na chvíli zastavit a užít si 
spolu s dětmi nevšední odpoledně. Rozhodně to stojí za to. 

Kutálková Martina

Edited by Foxit ReaderCopyright(C) by Foxit Software Company,2005-2007For Evaluation Only.



prosinec 2008strana 6

Radniční listy Zpravodaj  obce  Zaječí

Tvořivé odpoledne
V pondělí 15.prosince se v cukrárně koná tvořivé 

odpoledne,  zaměřené na výrobu vánočních ozdob, který-
mi ozdobíme „náš vánoční strom“. 

Srdečně zvu od 14.00 hod. do 17.00 hod. všechny děti, 
které se chtějí zapojit do vánočních příprav. Malé odměn-
ky jsou nachystané, tak mě nenechejte na holičkách......

Kutálková Martina

Štěpánský turnaj 
V pátek 26. prosince se bude konat v nově vybu-

dovaném sportovním areálu „Štěpánský turnaj v malé 
kopané“. Začátek je v 10 hodin. Družstva se mohou 
přihlásit u pana Petra Nechuty osobně nebo na mob. 
720 562 526. 

Přátelské utkání
Ve středu 31. prosince proběhne taktéž v nově vybudo-

vaném sportovním areálu přátelské utkání místních příz-
nivců oddílu AC Sparta Praha proti místním příznivcům 
I. FC Brno. Začátek utkání je ve 13 hodin.  Výherce získá 
sud piva.

Cukrárna a kavárna Maroko 
pod záštitou Obce Zaječí 

srdečně zve všechny občany na

ZPÍVÁNÍ 

U VÁNOČNÍHO STROMU

které se koná v pátek 19.prosince 
v 17.00 hod. před cukrárnou. 

Přijďte si zazpívat koledy 
a vychutnat horký vánoční punč, 

občerstvení je zajištěno.

POZVÁNKYPOZVÁNKY



prosinec 2008 strana 7

Radniční listyZpravodaj  obce  Zaječí

Nejstarší kniha v Zaječí
V měsíci říjnu v rámci letošního 

Týdne knihoven vyzvala paní knihov-
nice Dr. Alena Krontorádová občany, 
aby pomohli shromáždit a vystopovat 
nejstarší knihu v obci.

Celkem sedm občanů bylo ochotno 
zapůjčit své rodinné památky, a tak ze 34 
knih nejrůznějších žánrů a hodnot byla 
v místní knihovně uspořádána výstav-
ka, kterou si 4. a 7.11. se zájmem pro-
hlédlo mnoho zájemců, zejména školní 
mládež.

Právem největší pozornost upoutalo 
torzo vzácného překladu bible z roku 
1556, starší než pořídili bratrští teologové 
v Kralicích na Moravě, které je rodinnou 
památkou manželů Černých, jejichž rod 
knihu po staletí ukrývá, chrání a dědí z 

pokolení na pokolení.
Druhou nejstarší knihou byly 

německy psané Příběhy ve verších z 
roku 1872 od paní Alžběty Puchnerové 
a dále velká česká kniha Život Pána Ježí-
še z roku 1876 v černé kožené vazbě se 
zapínáním na kovové spony, již vlastní 
paní Zdenka Havlenová.

Zajímavé byly i ostatní velmi staré 
beletristické knihy (romány, povídky, 
pověsti, pohádky), ale i knihy nábožen-
ské (Nový zákon, modlitební knihy, 
zpěvníky). Děti zaujaly knihy, ze kterých 
si četli nebo se učili jejich prarodiče.

Většinu nashromážděných knih tvo-
řily knihy německé, psané starým typem 
písma, tzv. švabachem, což je pozd-
ně gotické písmo, užívané do počátku  

20.století. Potvrzuje se tím i to, že Zaječí 
je původně německou obcí s původně 
německým obyvatelstvem, po němž v 
mnohých stavením přežívají hodnotné 
knihy.

Bez ochotných spoluobčanů by 
nebylo možno takovou výstavku usku-
tečnit, proto zaslouží všichni, kteří kni-
hy zapůjčili, nejen poděkování, ale za 
odměnu mohou 1 rok zdarma využívat 
služeb knihovny. Jsou to : paní Marie 
Černá, Alžběta Puchnerová, Zdeňka 
Prokopová, Zdenka Havlenová, Alena 
Krontorádová a žákyně Petra Prokešová 
a Petra Konečná.

Majitelky 3 nejstarších knih knihov-
nice mimoto symbolicky odměnila stol-
ními kalendáři na rok 2009. 



prosinec 2008strana 8

Radniční listy Zpravodaj  obce  Zaječí

Nejmladší návštěvníci v knihovně
Dopoledne 3.12. navštívily místní 

knihovnu děti z mateřské školy. Zauja-
ly je prostory a výzdoba knihovny,ale 
také velké množství knih. Se zájmem 
si prohlédly některé knihy pro děti a 
poslechly si 2 Hrubínovy veršované 
pohádky přednesené paní knihovnicí. 
Všem se návštěva líbila a přislíbili,že 
v budoucnu rozšíří řady pravidelných 
návštěvníků knihovny. K obměně 
výzdoby přinesly děti vlastní malova-
né obrázky a vánoční výrobky.

Kéž by měly knihy a krásné příbě-
hy rády!

Týž den vystřídali děti z MŠ žáci 
1.ročníku základní školy. Ti se dosta-
vili na slavnostní pasování čtená-
řů. Pasovali je královna (Martina 
Kutálková,žákyně 9.roč.ZŠ) za dopro-
vodu zpívajícího  rádce Atakdále 
(Martina Kutálková,vedoucí cukrár-
ny). Z rukou paní knihovnice obdrželi 
pamětní listy a čestné průkazky na 
roční využívání služeb knihovny 
zdarma. Žáci se seznámili s provozem 
knihovny,uložením a řazením knih, s 
automatizací výpůjček a pravidly pro 
půjčování knih a časopisů.
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„Vyletěl si pyšný drak“
Podzim v naší  mateřské škole by jis-

tě nebyl podzimem bez draků, dráčků a 
známé písničky „Vyletěl si pyšný drak“, 
kterou si s dětmi rádi zpíváme.

 Každoročně vyhlašujeme Drakiádu 
pro rodiče a jejich děti, ty se vždy tolik 
těší, jak ostatním ukáží svého draka, 
který létá nejvýš. Děti si před Drakiá-
dou ve třídě Berušek vyrobily kamará-
da dráčka ,, Šikuláčka“ (jehož jméno si  
samy vymyslely) a ten je každé ráno v 
jejich třídě vítal spolu s dalšími usmě-
vavými dráčky, které si děti nakreslily a 
čekaly na den „D“. Báječná příležitost k 

pouštění draků byla ve středu odpoled-
ne (22. 10. 2008), kdy se ráno sice zdá-
lo, že je lepší  schovat se ke kamnům a 
vylézt až bude pěkně teplo. Počasí se  ale 
umoudřilo a my jsme si to venku mohli 
pořádně užít. Všichni oprášili své draky 
a jiné létající předměty a vyrazili  s nimi 
na pole pod mateřskou školu. Zábavné 
odpoledne s pouštěním draků a sou-
těžemi  pro dospělé i děti (o nejrychlejší-
ho, nejlínějšího a nejhbitějšího  dráčka) 
se nám vydařilo.  Podzimní odpoledne 
bylo prosluněné a větřík se pěkně opíral 
do dráčků, kteří mohli létat a předvádět 

se se svými kaskadérskými kousky před 
ostatními. Zatáčky a nebezpečné pády 
střemhlav dolů připomínaly leteckou 
akrobacii. To se děti i rodiče nasmáli. 
Závěr Drakiády patřil odměňování, roz-
dávaly se bonbóny a čokolády od tety 
Martiny. Ráno pak děti v mateřské škole 
plni dojmů kreslily dráčky,  předškoláci 
procvičovali grafi cké cviky rukou při 
naznačení letu draků na pracovním lis-
tě. Účast rodičů i dětí byla velká.

Už teď se těšíme na Drakiádu v příš-
tím roce.

Růžena Harmáčková, učitelka MŠ

„Hrátky s dýněmi a přírodninami“
Pondělní dopoledne 15.9.2008 jsme 

strávili zdobením dýní, vyráběním zvířátek 
z kaštanů, svícínků a strašáků z přírodnin. 
Zkrátka jsme si opět potvrdili, že naši žáčci 
mají velmi dovedné ruce a spoustu zajíma-
vých nápadů.

Zhotovené výrobky nás po celý týden 
vítaly na hlavním schodišti v budově ZŠ, 
kam jsme je vystavili, aby je mohli obdivo-
vat i zaječtí občané.  

Mgr. Eliška Brúčková

Rozloučení s prázdninami,
aneb cesta do pohádky

Poslední prázdninový víkend jsme 
měli možnost strávit spolu s dětmi 
příjemné sobotní odpoledne plné her 
a soutěží na „place před cukrárnou“. 
Počasí nám přálo, a tak jsme mohli 
symbolicky dát sbohem prázdninám. 
Hráli jsme různé soutěže a plnili 
úkoly, všechny na motivy pohádek. 
I když odměn bylo dost, největším 

překvapením a současně odměnou 
za splněný úkol, byla jízda na koni 
Larynovi, který nám pro tento den 
hrál slavného Juráška z pohádky Tři 
oříšky pro Popelku.  

Tímto patří můj velký dík panu 
Liboru Barvíkovi, který nám koně 
zapůjčil a rád děti povozil. Samozřej-
mě děkuji paní Lýdii Zájedové za již 

tradiční asistenci při organizování 
her a svým „malým brigádníčkům“ v 
cukrárně, bez kterých bych se určitě 
neobešla.

Velký dík patří samozřejmě spon-
zorům akce, a to paní Kokrdové, cuk-
rárně a panu Šemorovi, který kromě 
věcných darů zapůjčil aparaturu. 

Kutálková Martina
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Inzerce

TOPENÍ • VODATOPENÍ • VODA •• PLYNPLYN

Bratislavská 454/47
691 45 Podivín

tel.: 608 770 230
PETR JEŘELA

••  VYTÁPĚNÍ VČETNĚ PODLAHOVÉHO

••  SOLÁRNÍ ZAŘÍZENÍ, TEPELNÁ ČERPADLA

••  PLYNOVÉ KOTLE

www.jerela.cz

B eclav, s. s.r.o. 
ZD P ítluky,691 04 P ítluky 
Tel.: 736642448 

-automatické oto né a posuvné 
 brány, ozdobné ploty a balkony 
-kovovýroba, d lení materiálu 
-zakružování trubek 
-zakázková prášková lakovna 
-st echy ROVA, návrh v cen
-REGULÁTORY tlaku plynu  
-kulové ventily a fitinky 
- volná pracovní místa 
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Manželství uzavřeli:
Damborský David-Horáčková Kamila
Pavel Martin-Čuková Stanislava
p. Milinek - Svobodová Pavla
Šipr Patrik- Kolibová Kateřina 
Urbánek Jiří - Kykrychová Michaela
Laschke Robert-Bartesová Vlasta

Rozloučili jsme se s našimi spoluobčany:
Kosová Janka
Ptačovský Vojtěch
Kuba Rudolf
Dostoupilová Františka
Hybelbauer Jan
Svrček Petr

Narozené děti:
Mikulica Pavel
Zborovská Adéla
Janečková Jana
Svrčková Kamila
Brandeiský Martin
Mazůrek David

Životní jubilea:
Srpen
Žůrková Vlasta  60 let
Zajíc Oldřich  60 let
Dobrovolná Marie  70 let
Vojtěšek Jaroslav  70 let
Rožnovská Marie  75 let
Hyclová Marie  85 let

Září
Kadlecová Jarmila  60 let
Zajícová Justina  60 let
Osička Stanislav  60 let
Novotná Božena  65 let
Damborská Františka 65 let
Horák Zdeněk  75 let

Říjen
Schäff er Miroslav  60 let
Pohanka Zdeněk  60 let
Ing. Hrnčiar Stanislav 60 let
Tomek Václav  60 let
Jeřábková Libuše  85 let

Listopad
Dvořáková Olga  65 let
Ševčíková Jarmila  65 let
Kubiš Milan  75 let
Kurdiovský Jan  80 let

Prosinec
Kratochvíla Rostislav 60 let
Navrátil Miroslav  60 let
Strýček Jiří   70 let
Kubišová Ludmila  70 let

Společenská kronika

Po dlouhých letech plánování a 
planého diskutování se letos poda-
řilo spadlou kapličku opět postavit. 
Skutečná realizace začala požádáním 
našeho rodáka, pana Josefa Ševčíka 
z Velkých Pavlovic, o zajištění studie 
kapličky. Ing. Josef Ševčík tuto zadal 
u  Ing. Kuchyňky z Hustopečí a zapla-
til ji. Svaz zahrádkářů, který stavbu 
vyprovokoval, zajistil přípravné práce.

Terén upravil těžkou technikou 
pan Miroslav Petrla za režijní cenu, 
křoviny vysekali a odklidili zaměst-
nanci obecního úřadu, zbytek křovin 
zlikvidovali manželé Daniel a Jiřina 
Krčkovi.  

Vlastní stavbu zajistila fi rma pana 
Miroslava Pospíšila. Konečnou úpravu 
okolí kapličky provedli pan František 

Kaplička stojí
Hanák, paní Božena Popovská a žáky-
ně základní školy Michaela Studená a 
Šárka Tišnovská. Osadili jsme břehy 
okolo kapličky ozdobnými křovina-
mi a na celý ostatní terén jsme zaseli 
trávu. Zalévání celého okolí si vzala na 
starost paní Helena Mikulicová, která 
obětavě zalévala, takže při slavnost-
ním vysvěcení kapličky jsme chodili 
po novém trávníku, přestože panovala 
sucha. Vzrostlou lípu plstnatou zapla-
til pan Jaroslav Nosräti. Na dokončení 
kapličky se podílel pan Pavel Urbánek, 
který zhotovil kovovou bránu a kříž  a 
věnoval je obci. Dřevěnou sochu sv.  
Floriána vyřezal Ing. Josef Zelinka ze 
Šitbořic, podstavec pod ni zhotovila 
stolařská fi rma pana Jiřího Štefk y, sv. 
Vavřince a sv. Urbana namaloval na 

zdi pan Bohumil Bortlík z Josefova. 
Průčelí kapličky na vysvěcení nazdo-
bili manželé Miroslav a Jana Škacho-
vi.  

Celou oslavu slavnostního vysvě-
cení zorganizoval a zajistil pan Boris 
Kuba ve spolupráci s Františkem Kali-
vodou a paní starostkou Janou Hasilí-
kovou. Pozvánky na slavnost navrhla 
a zhotovila paní Jana Ševčíková. 

Kapličku vysvětil brněnský kanov-
ník Th Lic. Václav Slouk. Zahrádkáři 
nechali zhotovit 150 ks pamětních 
skleniček, které se však nedostaly na 
všechny, protože zájem o slavnostní 
vysvěcení překonal naše očekávání. 

Všem těmto občanům patří podě-
kování, stejně jako celému našemu 
„osvícenému“ zastupitelstvu, které na 
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TJ Sokol Zaječí
Stará garda Brigáda na rekonstrukci kabin TJ

Velké poděkování patří autorovi tohoto článku, panu Zdeňku Křivánkovi, protože právě on  obětoval spoustu svého 
volného času „naší kapličce“.

Jana Hasilíková

stavbu uvolnilo 150 tis Kč z obecního rozpočtu.
Zahrádkáři na stavbě proinvestovali přes 15 tis Kč. Dík 

patří i dalším občanům, kteří různými formami pomohli 
při realizaci – vinařům, kteří dodali vzorky vín, „děvčatům“, 
která napekla koláče, krojovaným, kteří dodali akci lesk a 
našemu panu faráři Mgr. Vítu Rozkydalovi, který vyhledá-
val církevní podklady. Moje osobní poděkování patří Davi-
du Kubovi. Pohled na jeho rozzářené oči, svítící z dětského 
kroje, jak poletoval okolo kapličky, stál za těch bezpočet 
hodin, které si znovupostavení kapličky vyžádalo.  

V příštím roce má být zajištěno v prostoru kapličky 
posezení (stoly a lavičky), aby bylo možno si vychutnat 
nádherný rozhled, který toto místo poskytuje. 

 Zdeněk Křivánek


